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Zusammenfassung

        
29 Patienten mit zervikaler spinaler Stenose wurden computertomographisch untersucht. 8 Fälle zeigten einen kongenital engen Spinalkanal, 18 Fälle dorsale spondylotische Randwülste der Wirbelkörper und 3 Fälle eine atlantodentale Dislokation. Die Beschwerden waren radikulärer Natur oder äußerten sich bei Affektion des Myelons als Para- oder Quadriplegien. In 25 Fällen wurde ein kritischer Grenzwert des spinalen Sagittaldurchmessers von 13 mm erheblich unterschritten. Die Art und Lokalisation des stenosierenden Prozesses lassen sich computertomographisch gut nachweisen.


      
        
Summary

        
Computed tomography was applied in 29 patients with cervical spinal stenosis. In 8 cases there was a congenital narrowed spinal canal. In 18 cases we found dorsal spondylotic ridges of the vertebral bodies and in three cases an atlanto-dental dislocation. The complaints showed either radicular character or in case of myelopathy came out as para- and quadriplegia. In 25 cases the spinal sagittal diameter was a lot below a critical borderline of about 13 mm. The kind and localisation of the underlying process can be demonstrated very excellent by computed tomography.
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